
Dagsorden til dommermøde d.12. september 2023 
1. Valg af referent 

Niels er referent  
2. Regler for dommerudvalget, skal vi ændre noget (gennemgang af vedhæftet dokument)?  

Vi kan opdatere dem og sende dem i god tid til bestyrelsesmødet, hvor de kan blive 
godkendt.  
 
Herunder: Dommer der ikke har dømt i 2 år  
Krav til dommerne: Regel pr. 1. januar 2015: Hvis man ikke har dømt ved mindst tre 
officielle stævner i løbet af en 2-årsperiode, slettes man som dommer.  
 
Vi kan bruge Tina til at ringe til de dommere, der ikke har dømt og gøre dem opmærksom 
på reglen og få dem til at tilmelde sig konkurrencer. 
 
Niels vil kigge på dommeruddannelsen både struktur og pensum.  
Dommerudvalget vil afholde et dommerseminar d. 17/1 klokken 19:00, Eva vil lave et 
udkast for seminaret.  
Opdatering af de tekniske regler vil der forsøges at videregives til en international dommer, 
Tina Kirk vil lave en rundringning.  
 
Niels sender de opdaterede regler for udvalget til bestyrelsen inden næste 
bestyrelsesmøde  
 
Der vil tages kontakt til de dommere, der ikke har dømt i det forgangene år i det første 
kvartal i det efterfølgende år.  
 

3. Dommeruddannelse feedback fra Niels Christian. 
 
Der ønskes et nyt dommerkursus fra ca. 8 løftere 
Dommeruddannelse Klaus vil gerne give stafetten videre. Klaus synes introseddel er en god 
ide, bare meget kortere. Klaus kan printe spørgsmålene ud, men der skal købes et nyt test 
Most program. Vi kan tænke over, om spørgsmålene skal ændres eller der skal være flere. 
Det er dommerudvalget, der afgør hvem og hvorfor deltagerne består og ikke består. 
Dommerudvalget har også ansvar for den praktiske øvelse.  
 
Niels kigger på ny løsning i forhold til Testmoz og ny dommerprøve. Den forsøges at være 
klar til næste møde.  
 



4. Forslag fra dommere: Seminar 1-2 gange om året fagligt oplæg samt fællesspisning – 
styrker fællesskabet 
Der arbejdes på et online seminar omkring ”sæsonstart”, dette kan altid udvikles senere.  

5. Forslag fra dommere: DSF giver diætpenge til alle stævner – mere strømlignet og ens 
regler. 
DSF giver diætpenge til alle forbundsstævner, men ikke private stævner som omfatter: TSK 
Cup, AASK, Jørgen Krog Cup, HaSK OPEN 
Strømlining af regler udarbejdes til dommeruddannelsen. Hvis dommeren er i tvivl, kan 
dommerudvalget kontaktes. 

6. Spørgsmål fra dommere: Hvad skal der til for at rykke op i niveau som dommer mere 
konkret 
Det er beskrevet under reglerne for dommerudvalget. 
 

7. Forslag fra dommere: Private stævner giver benzinpenge 
Dommerudvalget kan ikke påtvinge private stævner at give kørselsgodtgørelse.  
Men dommerudvalget vil gerne opfordre til at private stævner kompensere dommere for 
deres indsats. 

8. Forslag fra Eva Fejlkort kan lægges under dommerudvalget 
De er beskrevet under de tekniske regler. Der gøres ikke yderligere. 
 

9. Forslag fra dommere: Bedre uddannelse mere fokus på TC rollen, indvejning og 
udstyrskontrol 
Det vil blive indarbejdet i dommeruddannelse.  
 

10. Forslag fra dommere: Mere info fx 4 gange om året om hvor der mangler dommer og 
andet vigtigt. Mail er helt fint. 
Det gøres allerede. 

11. Forslag fra dommere: Flere pauser 
Der arbejdes med at påsætte flere dommere til stævner.  

12. Forslag fra dommere: Shorts om sommeren 
Nej, det er beskrevet i de tekniske regler for påklædning for henholdsvis sommer og vinter.  

13. Forslag fra dommere: Kort velkomstside til nye dommere om de vigtigste oplysninger 
Det udarbejdes til dommeruddannelsen.  

14. Forslag fra dommere: Vil gerne indkaldes til stævner  
Dommerne opfordres til at følge terminslisten og melde sig på dommerpåsætningen i god 
tid for at lette arbejdet for udvalget. Ved mangel på dommere til stævner vil der blive 
sendt mails ud og om nødvendigt en rundringning. 

15. Forslag fra dommere: Definition af sko – sandaler og åbne sko 
Der henvises igen til de tekniske regler for korrekt påklædning af dommere. Dommere 
opfordres til at være selvkritiske omkring deres påklædning.  



16. Forslag fra dommere: Klar info i forhold om hvad de enkelte dommere skal arbejde med i 
løbet at stævnet i god tid 
Der er kommet et nyt layout på stævneplanerne hvor i dette er beskrevet. Hvis der er 
feedback til denne kontakt gerne udvalget.  

17. Forslag fra dommere: Ikke to platforme 
Eftersom stævneudvalget kan ændre på stævnerne indenfor gældende stævneregler 
arbejdes der som udgangspunkt på en platform, men dette er ikke gældende for private 
stævner.  
 

18. evt.  
Næste møde d. 14/11 kl. 19:00 via zoom  


